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Protokól nr 34/04 

z XXXIV Sesji Rady Gminy Raszyn 
w dniu 28 wrzesnia 2004 r. 

 
Przewodniczacy Rady Gminy Raszyn, Pan Dariusz Ksiazek powital wszystkich 
zebranych, otworzyl obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Raszyn, stwierdzil 
quorum i zapytal o uwagi do porzadku obrad. 
Pani G. Zaboklicka – zglosila wniosek formalny o zdjecie z porzadku obrad 
punktu 4 tj. uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2004 r. ze wzgledu 
na to, ze nie ma na projekcie uchwaly, który otrzymala,  podpisu osoby 
sporzadzacej uchwale i proponujacej zmiay. 
Pani Mecena E. Zawisza – wyjasnila, ze zgodnie z ustawa o samorzadzie 
wnioskodawca zmian w budzecie moze byc tylko Wójt. Nikt inny nie moze. 
Pan Wójt – dodal, nad uchwala obradowala komisja budzetu, opiniujac ja 
pozytywnie 5 za, 1 wstrzymujacy sie, 1 przeciw. 
Pani G. Zaboklicka – zapytala, dlaczego w takim ukladzie pod spodem uchwaly 
zadna strona nie jest podpisana, ani komisja budzetowa, ani Wójt. Mam plik 
czysty papierów, przez nikogo nie podpisany. 
Pan A. Zareba – podczas komisji budzetowej równiez zadawalismy podobne 
pytania i uzyskalismy odpowiedz, ze jest to spowodowane z przyczyn czysto 
technicznych. Przy drukowaniu eglemplarzy dla radnych i soltysów, nie jest 
mozliwe podpisanie wszystkich egzemplarzy. Wyjasnila nam to Pani sekretarka 
rady, ze jest to tylko i wylacznie z przyczyn technicznych.  
Pan D. Ksiazek – w tym momencie jestesmy w takiej sytuacji ze nie mamy 
powolanego skarbnika, natomiast na komisji byla obecna pelniaca obowiazki 
skarbnika Pani Lilia i wyjasniala wszystkie sprawy. Nie jest to z punktu 
widzenia formalnego wystarczajacy powód, zeby zdejmowac ten punkt z obrad. 
Pani T. Her – materialy na komisji traktowane byly jako materialy robocze, 
wyjasnienia byly Pani Skarbnik i jezeli mialaby Pani Zaboklicka wycofac swój 
wniosek proponuje, aby Pan Wójt podpisal ten projekt, Pani Irenka szybko 
powieli, bo nie jest mozliwe, aby uchwaly nie byly podpisane. 
Pan D. Ksiazek – te materialy nie byly robocze, tylko byly rozeslane. Jezeli Pani 
tak bardzo zalezy Panie Wójcie prosze o podpisanie uchwaly Pani Zaboklickiej.  
Pan M. Goljanek – obradujemy od 2 lat, pierwszy raz taki problem sie pojawil, 
jezeli jedynym wnioskodawca zmian w budzecie moze byc Wójt, to nie róbmy 
niepotrzebnych awantur i nie tracmy bez sensu czasu. 
Pani G. Zaboklicka – ja sobie zadalam trudu i sprawdzilam wszystkie zmiany w 
budzecie gminy na poprzednich zalaczniki byly podpisane, najczesciej przez 
Pania Skarbnik. Teraz nie wiem kto to przygotowywal.  
Pan D. Ksiazek – czy Pani podtrzymuje swój wniosek. 
Pani G. Zaboklicka – tak. 
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Pan Wójt – mysle, ze rozwieje wszystkie watpliwosci, prosze o zanotowanie w 
protokole z dzisiejszej sesji, ze wszystkie zmiany w budzecie sa zaakceptowane 
przez Wójta i sporzadzone w wyniku pracy przez osobe pelniaca obowiazki 
Skarbnika Pania Lilianne Klos i Wójta Gminy Raszyn. Jeszcze raz chcialbym 
przypomniec Pani radnej, ze w trakcie roku budzetowego zmiany moze 
proponowac i akceptowac wylacznie Wójt, rada jedynie wyraza swoja wole w 
glosowaniu jawnym. 
Pani G. Zaboklicka – po takim wyjasnieniu, ze to Pan Wójt jest wlaczony w te 
propozycje wycofuje swój wniosek.  
Pan T. Szwed – czy po rezygnacji Pani Skarbnik z funkcji moze ona dalej pelnic 
obowiazki skarbnika. 
Pan Wójt – zgodnie z obowiazujacym prawem do wylonienia i mianowania 
nowego skarbnika ma prawo pelnic obowiazki skarbnika. 
Pan D. Ksiazek – zaproponowal glosowanie. Porzadek obrad poddany pod 
glosowanie zostal przyjety glosami – 10 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujacy sie. 
 
Ad. 2) 
Przyjecie protokolu z XXXII i XXXIII Sesji Rady Gminy Raszyn. 
Pan Wójt – osobiscie nie moge zglosic takiego wniosku, ale skladalem do Pana 
Przewodniczacego pismo o uzupelnienie protokolu o liste podpisów, na która 
powolywal sie radny Chmielewski. Do dzisiaj nie wplynela taka lista, a jezeli sie 
na nia powolano, staje sie ona integralna czescia protokolu. 
Pan M. Chmielewski – Panie Wójcie, Pan jest dobrym obywatelem, zna sie Pan 
na Kodeksie Postepowania Administracyjnego, prosze zwrócic sie do 
Stowarzyszenia, które bylo autorem tego pomyslu, w odpowiedniej formie i 
czasie. 
Pan D. Ksiazek – Panie radny, Wójt zglaszal sie do mnie z pismem, które ja 
przeslalem do Pana z prosba o dostarczenie tych list. 
Pan M. Chmielewski – no wlasnie, skoro Wójt sie do Pana zwrócil, to niech Pan 
zalatwi ta sprawe, bo ja o tym nic nie wiem, Wójt nie zwracal sie do mnie.  
Pan D. Ksiazek – Panie radny, bylo wyslane pismo i byla prosba aby te 
dokumenty dostarczyc.  
Pan M. Chmielewski – uwazam, ze dialog jest potrzebny ale jezeli sie wlacza 
osoby trzecie, w zwiazku z tym czekamy na panska reakcje. 
Pan D. Ksiazek – rozumiem, ze te materialy do protokolu nie beda dostarczone. 
Pan M. Chmielewski – te materialy nigdy nie beda dostarczone, poniewaz, 
istnieje duze prawdopodobienstwo wykorzystania tych materialów w niecnych 
zamiarach. To jest nasza inicjatywa, naszym staraniem, naszymi pieniedzmi. 
Wójta tyle razy prosilismy o to, zeby podobny plebiscyt przygotowal sam, za 
nasze pieniadze nie, za gminne mozna. Nie zgadzamy sie i nigdy tego nie 
udostepnimy w ochronie danych osobowych osób, które sie zgodzily podpisac 
pod naszym protestem. One nie wyrazily na to zgody, w zwiazku z tym prosze 
samemu zrobic taki plebiscyt. 
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Pan Wójt – bardzo sie ciesze, przypuszczam, ze nie istnieja takie listy, skoro ich 
nie mozna przedlozyc. A jezeli tak, to prosze o oswiadczenia osób, które nie 
zgadzaja sie na udostepnienie swoich danych. Do tego momentu otrzymania 
tego, twierdze, ze nie istnieja takie listy i prosze sie wiecej na nie nie 
powolywac. Jezeli kiedykolwiek jakies listy zostana dostarczone, to beda 
dokladnie sprawdzane, gdyz istnieje bardzo powazne przypuszczenie matactwa. 
Pan M. Chmielewski – te glosy na ten temat beda przedstawione, w momencie 
debaty przedmiotowej, czyli chodzi o plan zagospodarowania Falent. Ci ludzie 
istnieja. 
Pan D. Ksiazek – zaproponowal glosowanie. Protokól z XXXII przyjety 
jednoglosnie. Protokól z XXXIII przyjety jednoglosnie. 
 
Ad. 3) 
Uchwala w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
Pruszkowskim dotyczacym pomocy polegajacej na wykonaniu przez Gmine 
remontu chodnika przy drodze powiatowej nr 01 510 stanowiacej ul. 
Sportowa w Raszynie. 
 
Pan D. Ksiazek – poinformowal, ze na ten punkt zaprosil Pania Staroste, ale 
nikogo ze starostwa nie bedzie. 
Pan I. Kwiecinski – przed chwila mialem telefon od Wicestarosty Kowalskiego, 
ze dzisiaj maja równiez sesje, na nasza sesje byla wyznaczona Pani naczelnik 
wydzialu architektury, ale od dwóch dni jest na zwolnieniu. Pan Wicestarosta 
powiedzial, ze to nie jest nic nowego, tylko to co stosuja z innymi gminami 
powiatu. 
Pan D. Ksiazek – uwazam, ze jezeli ja bylem nadawca pisma to chyba 
wypadaloby aby Pan Starostwa do mnie wykonal telefon.  
Pan I. Kwiecinski – pismo wplynelo do sekretariatu, nie wiem czy dotarlo do 
Pana czy nie. Pan Starosta dzwonil z pytaniem, czy pismo dotarlo, a przy okazji 
ja sie go spytalem. 
Pan D. Ksiazek – nie dotarlo, rano jeszcze dzwonilem do Starostwa. 
Pan Wójt – sprawa jest klarowna, zarówno tresc nasza jak i Starostwa musza 
byc spójne, nie moga sie róznic nawet przecinkiem. Ulica Sportowa bedzie 
robiona przez Starostwo, my robimy chodnik i wedlug wszelkich zapewnien 
inwestycja bedzie robiona od strony Rybia, do tego momentu w którym 
wystarczy srodków na nia.  
Pan I. Kwiecinski – z informacji uzyskanych w Starostwie, do 15 pazdziernika 
bedzie wykonana nakladka. Bedzie to ok. 200-300 m. Skladanie ofert na 
budowe chodnika jest do 13 pazdziernika. Jezeli sie uda, to jeszcze w tym roku 
wykonamy te inwestycje. 
Pan T. Szwed – czy my zrobimy tyle samo chodnika, co powiat drogi.  
Pan I. Kwiecinski – temat byl omawiany na komisji wielokrotnie, uwazam, ze 
nie ma co powtarzac sie. 
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Pan J. Hipsz – chcialem sie dowiedziec czy po wszystkich wykonawcach 
bedziemy poprawiac za wlasne pieniadze to brakoróbstwo.  
Pan D. Ksiazek – prosze  w „Sprawach róznych” takie tematy poruszac. 
Przyjrzalem sie tej uchwale i porozumieniu, jestem za tym, zeby ta uchwale 
przyjac. Moim zdaniem §5 jest niepotrzebny. Ul. Sportowa jest droga 
powiatowa, wiec nie potrzeba, zeby sam powiat sam sobie wyrazal zgode w 
porozumieniu. Chcialbym jeszcze wspomniec, ze powiat pruszkowski podjal 
uchwale, ze w tym roku zostanie wyremontowana ul. Sportowa za 100 tys. zl. 
Dlatego, tez zaprosilem Pania Staroste, zebysmy mogli porozmawiac, bo to 
porozumienie nie powinno wplywac na bieg spraw z przetargiem na nakladke.  
Pan Wójt – spójnosc uchwal musi byc. Pierwszy przetarg w starostwie nie 
wyszedl, zostal drugi ogloszony. Z zapewnien, ze 15 beda te roboty wykonane. 
My wstawiamy do budzetu pieniadze na te zadania, które mamy wykonac na 
mocy tego porozumienia.  
Pan I. Kwiecinski – podobna sytuacja jest w powiecie, tez sa radni i jest tez 
grupa radnych. Negocjowanie takiego porozumienia powinno sie odbywac w 
gronie poszerzonym, tylko nie bardzo wiadomo jak to glosowac. Z punktu 
widzenia prawnego to porozumienia trzyma sie w granicach prawa i nie 
powoduje zadnych zagrozen ani dla gminy ani dla powiatu. Kazdy z radnych 
chcialby cos dopisac, cos wykreslic. Efekt jest taki, ze na dzien dzisiejszy tego 
porozumienia nie mozemy podpisac. Jak cos znowu zmienimy, to minie dwa 
lata i mozemy go wcale nie podpisac. 
Pan D. Ksiazek – Panie Wójcie zmieniamy to, ale to nie dlatego, ze rada jakis 
blad popelnila, prosze tak nie mówic, sugerujac, ze to rada podejmuje bledne 
decyzje. Jeszcze raz powtórze, ja nie mówie, ze jestem przeciwko temu 
porozumieniu, powiat mógl to zrobic a tym bardziej, ze podjal uchwale, ze 
bedzie robil ta nakladke.  
Pan M. Chmielewski – w §6 jest niescislosc, chyba ktos zapomnial dopisac i 
zeby to nie bylo powodem zwrotu tego przez powiat. Nalezy dopisac po slowie 
„obu” – slowo „stron”. 
Pan D. Ksiazek – tak, to nalezy traktowac jako autopoprawka. Nastepnie 
zaproponowal glosowanie. Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta – 
12 za jednoglosnie. 
 
Ad. 4) 
Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2004 r. 
 
Pan D. Kuc – poinformowal, ze komisja budzetu pozytywnie zaopiniowala 
uchwale. 
Pan Z. Molak – interesuje mnie sprawa zmniejszenia w dziale rolnictwo i 
lowiectwo i przeniesienie zadan na 2005 r. Dlaczego nie bedzie prowadzony 
wodociag do Lad i Podolszyna z Falent. 
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Pan Wójt – chcemy robic to na co mamy pozwolenia, dlatego blokowanie 
pieniedzy w tej chwili na to zadanie byloby bezcelowe wiec przesuwamy to 
zadanie na nastepny rok, ale automatycznie te pieniadze wejda do realizacji na 
nastepny rok. Mam dobre wiadomosci o których powiem w sprawozdaniu. Ta 
inwestycja nie znika z mapy.  
Pan I. Kwiecinski – na pewno Pana interesuje budowa wodociagu w pewnym 
miejscu. Staramy sie najtaniej rozstrzygac przetargi, ale to nie zawsze wychodzi 
dobrze. Mamy klopot z firma projektowa, która najtaniej wygrala przetarg i 
pomimo monitów w trakcie trwania umowy, firma unikala, twierdzila, ze to 
wykona szybko a teraz nie wplywaja projekty tak jak powinny. Sprawa zostala 
skierowana do biura prawnego, ale na razie staramy sie uzyskac te pozwolenia, 
bo bez pozwolen nie mozemy prowadzic inwestycji. Z dobrych wiadomosci to 
to, ze Dyrekcja Dróg Krajowych dala pozwolenie na wejscie w teren 
Al.Krakowskiej z inwestycjami.  
Pan D. Ksiazek – firma zostala wybrana 19 stycznia br. i do 30 czerwca miala 
wykonac projekty. Pan wspomnial o monitach, czy takowe istnieja, ze gmina 
monitowala. Moje watpliwosci budzi jedno zadanie, od Jaworowej do Dawid, 
tam nie ma zadnej zabudowy, wiec jakiez to problemy wyniknely przy 
projektowaniu. 
Pan I. Kwiecinski – ciezko nam zrozumiec pewne sytuacje, bo mamy sygnaly od 
firmy, ze uzyskali zgody, po czym przychodzi do zlozenia wniosków o 
pozwolenia na budowe i okazuje sie, ze tych zgód nie ma. Trudno nam 
weryfikowac to. Dwie osoby zajmuja sie specjalnie tylko tym tematem. Jezeli 
sie nie uda to bedziemy rozwiazywac umowe z ta firma.  
Pan D. Ksiaze – prosilbym o dostarczenie tych monitów do rady gminy. 
Chcialbym zapytac o zwiekszenia na wynagrodzenia osobowe o 120 tys. 
Wedlug moich wyliczen wszystkie pieniadze, które powinny byc wyplacone z 
tytulu odpraw to 30 tys. czyli zostaje 90 tys. na 3 miesiace, czyli po 30 tys. na 
kazdy miesiac. Ze sprawozdan Pana Wójta wynika, ze czesc osób zostalo 
ukaranych, zostaly im zabrane dodatki specjalne. Czyli te srodki powinny byc 
wystarczajace aby pokryc wynagrodzenia osobowe. Stad moje zdziwienie, ze 
zwiekszamy o 120 tys. Jak równiez zwiekszamy§4210 – zakup mebli. Natomiast 
przypomne, ze wnioskowana przez Pana w projekcie budzetu wynosila 480 tys. 
Teraz zwiekszamy do 520 tys. I na administracje publiczna, jezeli te poprawki 
przejda, bedzie wiecej niz w projekcie pierwotnym. Teraz jest powyzej 9 mln a 
bylo niecale 8mln 900 tys.  
Pan Wójt – Panie Przewodniczacy nie moge Panu ujawnic kwot, ale kwota na 
odprawy jest niedoszacowana na poziomie 300%.Mamy taka sytuacje, ze jedna 
osoba zostala przesunieta do Urzedu. 
Pan M. Chmielewski – moze nie zadamy takich szczególowych informacji na 
temat danych osobowych, grupowo móglby nam Pan podac, bo jezeli nam Pan 
nie poda, to dla nas jest to dziwne. Ile cala grupa stanowi tych osób, które sa 
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zwalniane, na odprawy, ile to stanowi z tej kwoty 120 tys. Nie chcielibysmy 
wiedziec ile Pani Lilianna Klos, tylko cala grupa i dokladnie. 
Pan I. Kwiecinski – takie szczególowe wyliczenia i analizy mozemy wykonac, 
tylko nie w tym miejscu i nie w tym czasie. Czas byl na komisji, zeby takie 
sprawy wyjasniac. Po raz kolejny administracja wzbudza emocje, ale nalezy 
popatrzec co sie dzieje, bo sa podejmowane dzialania, które przynosza efekty.  
Pan D. Ksiazek – dla mnie sa takie fakty, ze srodki na inwestycje spadaja. 
Przystepowalismy z kwota ponad 16 mln teraz mamy 14 mln.  
Pan I. Kwiecinski – prosze patrzec na remonty i biezace wydatki poniewaz nie 
sa wpisane w inwestycyjnych wydatkach. Trzeba patrzec na wszystkie 
paragrafy, dopiero wtedy bedzie wiadomo jak wyglada budzet.  
Pan D. Ksiazek – doskonale wiem, jak wyglada budzet, nie musi mnie Pan 
pouczac.  
Pan Wójt – spotkalismy sie na komisji budzetowej, gdzie ten fragment zabral 
nam ok. 1 godz. Trzeba sie zastanowic nad sensem odbywania takich komisji, 
bo jak mamy dwa razy mówic, to spotkajmy sie raz na sesji i to wystarczy. 
Chcialbym Panu przypomniec, ze w wyniku ciec budzetowych na sesji 
budzetowej, nie przywrócilismy pewnej kwoty, bo byloby to niepopularne. Do 
kwoty pensji dla ludzi juz zatrudnionych brakowala pewna kwota czastkowa, 
jezeli nie bedzie to uchwalone, to bedziemy zmuszeni ich zwolnic, bo nie 
bedziemy w stanie zapewnic im placy. W tym wypadku chcialbym aby Pan 
wskazal palcem kogo imiennie i których zadan mamy nie realizowac. 
Pan D. Ksiazek – poprosilbym o przedstawienie ile od marca zostalo osób 
dodatkowo przyjetych. Jezeli byly takie osoby, to nie ja mam wskazywac, tylko 
Pan jest wójtem i Pan odpowiada za cala polityke kadrowa.  
Pani T. Her – nie wszyscy radni sa w komisji a jezeli jestesmy, to nie wszyscy 
sie w tej komisji ze soba zgadzaja. Teraz glosujemy nad caloscia budzetu. Sa 
takie pozycje, na które sie zgadzam ale sa i takie do których mam zastrzezenia. 
Wlasnie najwieksza mam taka, ze najwiecej pieniedzy zdejmujemy z inwestycji. 
Ja wiem, ze powody Pan wójt przedstawia, ale nie zgadzam sie z uzasadnieniem 
tych powodów, bo mozna zapytac, dlaczego nie ma tych projektów. Wlasnie o 
powodach chcialabym wiedziec. Chodnik na ul. Sportowej akceptuje, ale 
dlaczego tak duzo pieniedzy poszlo na administracje. 
Pan Wójt – wraca jak bumerang to pytanie, na które na tej sesji udzielono 
odpowiedzi. Ja bym prosil aby Pani sluchala. Wracajac do kwestii to bylo 
omawiane na komisji budzetu, przed chwila tez udzielilem na to odpowiedzi. 
Odprawy, wyrównanie dla tych, których zdjeliscie Panstwo przy uchwalaniu 
budzetu, niestety oni do konca tego roku pracuja musza otrzymac 
wynagrodzenie, doszla osoba przesunieta ze szkoly. Mielismy komisje budzetu, 
gdzie wszystkie watpliwosci zostaly rozwiane, szanujmy swój czas, Pani i tak 
bedzie glosowala na nie, bo Pani taki jest obowiazek, takie Pani sobie zadanie 
postawila w tej kadencji.  
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Pan D. Ksiazek- Panie wójcie powiedzial Pan szanujmy swój czas, Pan 
wypowiedz nie byla na temat budzetu.  
Pan A. Zareba – ja mam pytanie do Pana Przewodniczacego, poniewaz wczoraj 
rozmawialismy nad sensem jakichkolwiek komisji w tej radzie. Podczas komisji 
Pan byl obecny, gdzie zadawal Pan wiele pytan. Po czterech godzinach 
rozeszlismy sie, gdy kazdy uzyskal odpowiedzi na zadawane pytania. W 
momencie sesji te same osoby zadaja te same pytania, chyba troche pod 
publiczke. Komisja budzetu na 7 radnych glosowala nad tym projektem 5 za, 1 
przeciw, 1 wstrzymujacy sie od glosu. Bylo dosc jednolite stanowisko komisji. 
W tej chwili to stanowisko komisji jest podwazane i dziwie sie, ze glównie 
przez Pana osobe. 
Pan D. Ksiazek – prosilem o pytania konkretne a Pan robi tu wywód. Nie jestem 
czlonkiem komisji, komisja nie zadawala pytan odnosnie administracji, tym 
bardziej dziwie sie Panu, bo Pan sie zna, przeciez mozna pytania zadawac na 
sesji.  
Pan M. Chmielewski – bylem obecny na posiedzeniu komisji i nie uzyskalem 
wtedy równiez tak jak teraz odpowiedzi na pytanie, jaka czesc z proponowanego 
wzrostu na administracje, jest obowiazkowa z tyt. wynagrodzen na odprawy, 
tylko uslyszalem, ze jest to w zasobie informacji niejawnych. Jesli chodzi o 
jedna osobe, to tak, ale jesli chodzi o cala grupe, nie. Do tej pory nie mamy 
odpowiedzi. Administracja, §6060 – wydatki inwestycyjne, kwota 220 tys. Na 
co taka kwota jest przeznaczona, czy jest na to kosztorys. 
Pan Wójt – jest to potrzebne na system mirorowy dwóch serwerów, który jest 
wymagany przez MSWiA. Jest potrzebne urzadzenie piorace do wykladzin, z 
ekonomii wynika, ze jezeli mamy pracownika odpowiedzialnego za sprzatanie 
w urzedzie, to bedzie taniej jesli kupi sie takie urzadzenie, niz jak bedzie sie za 
kazdym razem wynajmowalo firme sprzatajaca. Jesli chodzi o umowy, to sa 
kwoty na róznego rodzaju umowy stale z wieloma pracownikami, które w tym 
momencie staja sie wymagalne. W wyniku zdjecia tych kwot na te umowy, nie 
mozna byloby ich dotrzymac. Kwoty odpraw, jezeli bedzie Pan chcial bardzo 
konkretnie ogólem bez podawania nazwisk, to oczywiscie przygotuje, jezeli 
tylko zlozy Pan w tym momencie interpelacje, czy w formie pisemnej czy 
ustnej. Teraz moge powiedziec, ze ma sie to ok. 40-60%. 
Pan D. Ksiazek – przegladajac przetargi, jest przetarg na wylonienie dostawcy 
na serwer i szafe.  
Pan Wójt – to zupelnie inne serwery, urzad jezeli ma pracowac w systemie 
elektronicznego obiegu dokumentów, musi pracowac na kilku niezaleznych 
serwerach, plus dodatkowe serwery sejfujace dane.  
Pan D. Ksiazek – Pan Turowski mówil, ze mozna laczyc serwery, jezeli tak, to 
jest pytanie, co ta za inwestycja, ze dopiero teraz bedziemy ja wprowadzali.  
Pan Wójt – jeden serwer archiwizuje, drugi pracuje,  trzeci zarzadza siecia, 
czwarty przyjmuje poczte. My dopiero budujemy strukture informatyczna taka 
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jaka powinna byc, jaka jest we Wlochach, albo innych gminach warszawskich. 
Bede chcial panstwa zaprosic na komisje  
Pan I. Kwiecinski – chodzi o to, zeby mieszkaniec mógl w Biurze Podawczym 
zlozyc podanie do okreslonego referatu i po trzech dniach w tym samym biurze 
mógl sprawdzic, co w tej sprawie. Poza tym, chodzi o wyeliminowanie takich 
sytuacji, ze swiatlo blysnelo i zniknely dane.  
Pan D. Ksiazek – nikt z radnych nie ma uwag do celowosci zakupu serwerów, 
natomiast sa to sprawy finansowe, radni maja prawo pytac sie o to.  
Pan I. Kwiecinski – ja tez sie pytam dlaczego serwer jest taki drogi i otrzymuje 
wyjasnienie do informatyków. To sa ludzie, którzy sie na tym znaja i trzeba im 
zaufac. Jezeli dojdziemy do wniosku, ze pracuja zle, oszukuja, matacza to 
wyciagniemy konsekwencje. 
Pan D. Ksiazek – dobrze, to zaprosimy na któras sesje Pana Michalowskiego 
aby wyjasnil te sprawy. 
Pan Wójt – zarosil zainteresowanych na 13.10.br. na godz. 10.00 na spotkanie 
dot. kwestii informatyki na terenie urzedu. 
Pan J. Hipsz – dowiedzialem sie dzisiaj ciekawostki, ze nie orze sie w tych 
czasach juz plugiem. Zawsze myslalem, ze jak zwiekszy sie komputeryzacja w 
urzedzie, to bedzie mniej pracowników, a to nijak pasuje do naszego urzedu i 
nijak przeklada sie na obsluge w tym urzedzie.  
Pan D. Ksiazek – kanalizacja w ul. Spacerowej spadla na blizej nie okreslony 
rok, co z tym. Poza tym oswiata i wychowanie, zwiekszamy na projekt 
przedszkola a nie wiemy, gdzie to przedszkole ma byc, powtarza sie sytuacja, 
jak w przypadku parku, czy innymi inwestycjami, nie bylo debaty w tej sprawie. 
Pan I. Kwiecinski – czesc zadan byla wpisana sygnalnie, to byly male kwoty. Po 
kontroli w wydziale okazalo sie, ze sa pozwolenia na budowe, które mozna 
wykorzystac. Nakazalem przygotowanie przetargów na wszystkie te projekty. 
Jak panstwo przyjmiecie zmiany do budzetu,  to przetargi zostana ogloszone, bo 
przygotowane jest wszystko. W panstwa rekach lezy, czy te ulice rusza czy nie 
rusza.  
Pan D. Ksiazek – co z przedszkolem. 
Pan Wójt – kwestia budowy przedszkola byla dyskutowana i wszyscy doszli do 
wniosku, ze skoro jest tak duzym teren za przedszkolem Pod Topola, to tam 
bedzie budowane nowe przedszkole. Zostal ogloszony konkurs na projekt 
przedszkola.  
Pan D. Ksiazek – rozumiem, ze to byla dyskusja w innym gremium niz radni, bo 
zadna komisja tym sie nie zajmowala. 
Pan Wójt – byly rozmowy na ten temat bodajze na komisji oswiaty. 
Pan D. Ksiazek – jestem czlonkiem komisji oswiaty, to nie bylo konsultowane 
na tej komisji.  
Pan I. Kwiecnski – wiem, ze to bylo konsultowane przez wydzialy, moze na tej 
zasadzie Wójt powiedzial, ze byla ta sprawa konsultowana. Sprawa trafila do 
ref. oswiaty, wskazane byly lokalizacje przez wydz. geodezji, wydz. inwestycji 
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wypowiadal sie na temat mozliwosci inwestowania w tym terenie i po wielu 
analizach zostala wybrana lokalizacja za przedszkolem nr 1.  
Pani T. Her – wypowiedzialy sie sluzby a radni nic nie wiedzieli, moze radni 
mieliby cos wiecej do dodania w tej sprawie. 
Pan I. Kwiecinski – jezeli Pani Radna ma wiedze i jest Pani zaprojektowac dane 
przedszkole, to chetnie zapraszam na umowe o dzielo do wykonania tej pracy. 
Byly wyznaczone 3 lokalizacje, jedna spelnia wymagania. Jak bedziemy 
dyskutowali na komisji o lokalizacji to znowu nie ruszymy z inwestycja. 
Pani T. Her – w koncu jestesmy radnymi i panowie  calkowicie lekcewazycie 
nasze poglady w tym temacie. Z góry zakladaja, ze bedzie niezadowolenie, 
protest.  
Pan D. Kuc – nie zgodze sie ze stanowiskiem wójtów, ze jezeli cos zostalo 
omówione na komisji budzetu, to na sesji nie nalezy o tym mówic. Sa soltysi i 
przez pytania dowiaduja sie dlaczego sa takie zmiany w budzecie. Widze 
zasadnosc funkcjonowania komisji i zasadnosc zadawania pytan na sesji.  
Pan I. Kwiecinski – zgadzam sie z Panem Kucem, pytania na sesji sa potrzebne, 
ale wywazone, zeby mieszkancy wiedzieli o co radni pytaja.  
Pan A. Zareba – moze konsultacje w sprawie przedszkola byly zbyt male, ale to 
przedszkole jest potrzebne, radni na pewno nie maja w tym wzgledzie zadnej 
watpliwosci. Czy ktos ma inna lokalizacje. 
Pan D. Ksiazek – na granicy i Raszyna i Rybia planowana byla budowa 
przedszkola, nie mamy tam ziemi, ale mozna w planie  zarezerwowac teren pod 
oswiate i wykupic. Ta lokalizacja jest najlepsza bo wtedy blisko jest i z Rybia i z 
Raszyna. 
Pan I. Kwiecinski – wójt musi dbac o wlasciwe wykorzystanie terenu gminnego, 
jezeli jest tam teren, który mozna wykorzystac, to tak nalezy zrobic.  
Pan M. Goljanek – zapytal, czy uchwala w budzecie moze byc podzielona, bo 
wielokrotnie zgadzamy sie z pewnymi zmianami, a z niektórymi nie. Natomiast 
nalezy glosowac calosc. 
Pan Wójt – budzet jest wypadkowa koniecznosci i naszych list zyczen. Sa 
uchwaly popularne i niepopularne. Mozna zablokowac wydatki na urzad ale kto 
wykona dokumentacje niezbedna do procedur inwestycyjnych. Funkcja radnego 
polega na tym, ze oprócz popularnych decyzji musi podejmowac i te 
niepopularne.  
Pan D. Ksiazek – poprosil o glosy do dyskusji o budzecie. 
Pan I. Kwiecinski – po to jest komisja budzetu, gdzie scieraja sie glosy jest 
dyskusja. Jezeli komisja wypowiedzialaby sie, ze to zupelnie nie ma sensu, to 
jest zle, nie poprzemy tego na sesji, wójt nie odwazylby sie nawet tego 
wprowadzic do porzadku obrad. Gdybysmy to wszystko podzielili, to z tego 
budzetu nie moglibysmy zrealizowac nic, bo na pewno byscie panstwo nie 
zaakceptowali zatrudnienia dodatkowego inspektora, a inwestycje tak. Tez 
bylem radnym, wiem jak to jest. Taki projekt zmian jest wypadkowa wszystkich 
zdan i pogladów. 
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Pan M. Chmielewski – jestesmy za tym, aby powstal budynek, ale dlaczego 
dokladamy na ten cel pieniadze. 
Pani Skarbnik – wyjasnila, ze 14 tys. sa przeznaczone dla elektrowni.  
Pan J. Hipsz – zawsze tak bylo, ze najpierw sie przeznacza srodki w budzecie a 
potem dopiero oglasza przetarg. Przetarg na tablice jest rozstrzygniety, a teraz 
dopiero wstawia sie pieniadze do budzetu. 
Pani Skarbnik- przetarg zostal uniewazniony, dopiero po wstawieniu przez 
panstwa pieniedzy ten przetarg zostanie wznowiony.  
Pan J. Hipsz – ale na poprzedniej sesji wójt mówil, ze przetarg na tablice zostal 
rozstrzygniety. 
Pan I. Kwiecinski – sprawa tablic toczy sie od wielu miesiecy, jedne zostaly juz 
zakupione. Wplynelo pismo od soltysów o zakup dodatkowych tablic, 
zwrócilismy sie do komisji budzetu o zaopiniowanie tej sprawy. 
Pani G. Zaboklicka – skad wziela sie kwota 220 tys. na zakup serwera. Dlaczego 
zmniejszono dla szkól kwote 10 tys. zl. na uslugi medyczne. Czym to jest 
podyktowane. 
Pan Wójt – pewne uslugi byly pokrywane z naszych srodków a czesc ZOZ 
pokrywa, w tym momencie nie ma potrzeby pokrywac tych uslug z naszych 
srodków. 
Pan I. Kwiecinski – czesc tych pieniedzy ma isc na serwer, na dodatkowe 3 
komputery, maszyne sprzatajaca, urzadzenie naglasniajace. Stad ta kwota 220 
tys. zl.  
Pani G. Zaboklicka – chodzi o wnioskowany zakup uslug medycznych w formie 
konsultacji ortopedycznych, okulistycznych. Na to beda potrzebne pieniadze, a 
teraz zmniejsza sie w tym rozdziale. 
Pan I. Kwiecinski – o 10 tys. zmniejszono na wniosek Dyrektora Szkoly 
Podstawowej Pana Gronka. Zawsze bylismy oredownikami aby poprawic stan 
zdrowia w szkolach w gminie Raszyn i srodki na to sie znajda. Mamy 
zaplanowane spotkanie z pania odnosnie programu w tej sprawie. Zblizaja sie 
szczepienia ochronne, badania. Bedziemy w tej sprawie chcieli z Pania 
porozmawiac. 
Pan T. Szwed – dz. 801 rozdz. 80110 dot. gimnazjum. Dlaczego zmniejsza sie 
wewnetrzny budzet gimnazjum, aby kupic projektor, równiez zmniejsza sie 
kwote stypendium. Powinno to byc sfinansowane z zewnetrznych pieniedzy. 
Pan Wójt – ja realizuje tylko zapotrzebowania przedstawiane przez dyrektorów 
placówek. Jezeli dyrektor widzi mozliwosc przesuniecia pieniedzy w 
wewnetrznym budzecie to tak jest robione. 
Pani Skarbnik – przedstawila autopoprawke – za. 3 lit „j” zamiast zdjac 230 tys. 
zdejmiemy 200 tys. czyli do realizacji pozostanie 500 tys. Pod lit. „p” zamiast 
180 tys. wpiszemy 150 tys.  
Pan D. Ksiazek – zaproponowal glosowanie. Uchwala poddana pod glosowanie 
zostala przyjeta glosami – 6 za, 3 przeciw, 4 wstrzymujace sie.  
 



 11 

Ad. 5) 
Uchwala w sprawie zaciagniecia pozyczki na kanalizacje w Raszynie. 
 
Pan D. Ksiazek – zapoznaliscie sie panstwo z uchwala, sprawa jest jasna, czy sa 
pytania. 
Wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala poddana pod 
glosowanie zostala przyjeta 13 za, jednoglosnie. 
 
Ad. 6) 
Uchwala w sprawie udzielenia poreczenia pozyczki zaciagnietej przez 
Ochotnicza Straz Pozarna w Raszynie. 
 
 
Pan J. Hipsz – chcialem sie dowiedziec, jakie ma dochody straz i  jak bedzie 
splacana ta pozyczka przez Straz. 
Pan Wójt – straz zaoferowala cale swoje pieniadze, które leza na koncie, na 
wklad pierwszej raty, ewentualnie na zakup sprzetu uzupelniajacego do tego 
samochodu. 150 tys. dotuje Woj. Komenda Strazy Pozarnej. WFOS przy 
pozyczkobiorcy jakim jest straz, umarza 50% pozyczki 
Pan A. Zareba – ochotnicza straz w Raszynie przeznacza na ten cel ok. 70 tys. 
zl. a na reszte dostaje pozyczke i dotacje. Nieskorzystanie z tych warunków 
bedzie niekorzystne dla gminy. 
Pan D. Ksiazek – zaproponowal glosowanie. Uchwala poddana pod glosowanie 
zostala przyjeta 13 za, jednoglosnie. 
 
W tym momencie Przewodniczacy Rady zarzadzil przerwe w obradach, 
informujac, ze po przerwie przybedzie nowy proboszcz parafii w Raszynie i 
poswieci krzyz, który zostanie zawieszony na sali obrad. Bedzie to równiez 
pamiatka pierwszego spotkania rady z nowym proboszczem. 
Po przerwie. 
Pan Dariusz Ksiazek powital proboszcza parafii w Raszynie oraz przybylych 
równiez dyrektorów placówek oswiatowych.  
Proboszcz parafii w Raszynie ks. Pralat  powital wszystkich zebranych, 
zadeklarowal chec wspólpracy z kazdym, kto bedzie mial na celu dobro 
drugiego czlowieka, rozwój spolecznosci, troske o to wszystko co sprawia, ze 
czlowiek jest piekniejszy , bogatszy duchowo i takze materialnie. Z wielka 
radoscia bedzie podejmowal wspólprace z gmina, ze szkolami, z solectwami aby 
dobro wzrastalo. Krzyz jest znakiem wielkim, nie tylko chrzescijanstwa ale 
takze wartosci humanistycznych. Krzyz jest znakiem poswiecenia, oddania 
swojego zycia dla innych, tak uczynil Chrystus. My wpatrujac sie w krzyz 
bedziemy sie uczyli oddawania zycia dla innych. Jestem swiadomy tego, ze jako 
proboszcz mam sluzyc innym, ale kazdy z panstwa jak tu jestescie macie ten 
sam cel. Jakby jestesmy zjednoczeni w tej zasadzie, oddajemy swój czas, swoje 
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pragnienia nasze mysli, nasza prace na rzecz innych. Krzyz,  który zostanie 
zwieszony na tej sali niech nam przypomina sluzbe dla innych. Ogromnie 
waznym w dzialaniu wspólnym, spolecznym jest aby to dzialanie wspólne bylo 
rzeczywistoscia  do której jest dopisane slowo „jednosc”.  
Chcialbym zyczyc Panu Przewodniczacemu, Wójtowi, solectwom, szkolom, aby 
nasze dzialania przyczynily sie do tego, zebysmy tworzyli jednosc, zeby byla 
jednosc miedzy ludzmi, miedzy nami. To jest ogromne wazne, w czasach gdy 
ludzie sa podzieleni, w czasach, o których mozna powiedziec, ze III wojna 
swiatowa na pewno sie rozpoczela i trwa. Wobec tej wojny mocarstwa sa 
bezradne. Chodzi o to, zebysmy w tych czasach zlozonych i trudnych nie 
dokladali w zaden sposób podzialów. Jest ta swiadomosc, ze ta rada i ci ludzie, 
którzy tu zasiadaja, beda musieli sie dzielic, beda musieli sie klócic, ale zawsze 
prosimy was o to, zeby to dzielenie bylo z mysla o dobru wspólnym. Zeby sie 
klócic, jak lepiej sluzyc tej spolecznosci, jak lepiej ja rozwijac. Byloby 
cudownie, aby ta klótnia jak lepiej sluzyc nie wychodzila poza ta sale. Ten znak 
krzyza, niech wszystkim przypomina, ze ogromnie sie liczy jednosc i sluzba  na 
rzecz spolecznosci w której jestesmy. 
Po wspólnej modlitwie ks. ... poblogoslawil Krzyz, który nastepnie 
Przewodniczacy Rady zawiesil na sali.  
Pan D. Ksiazek – podziekowal za bardzo glebokie slowa, jezeli kazdy choc 
troche wezmie sobie do serce te slowa, to bedziemy mogli realizowac to co jest 
do zrealizowania. 
 
Ad. 7) 
Uchwala w sprawie wydzierzawienia na ... lat nieruchomosci polozonej w 
Raszynie, w obrebie Falenty, oznaczonej jako dzialki 14/5 i 16-czesc o 
lacznej powierzchni 0,92 ha. 
 
Pan I. Kwiecinski – sprawa byla omawiana na komisji budzetu, dodac nalezy, ze 
do podstawy prawnej zostal wprowadzony art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce 
nieruchomosciami, znowelizowany ustawa, która weszla w zycie 22 wrzesnia 
br. Ten artykul porzadkuje sprawe, bo do tej pory nie bylo uregulowania 
prawnego odnosnie dzierzaw przekraczajacych 3 lata. Mówi równiez, ze 
Wojewoda lub rada moze wyrazic zgode na odstapienie od obowiazku 
przetargowego trybu zawarcia tych umów. W chwili obecnej nalezy dodac ten 
artykul do podstawy prawnej.  
Pan M. Chmielewski – Pan Wójt odczytal nowele ustawy stwierdzajac, ze nie 
zmienia ona podstawy prawnej. Moim zdaniem w sposób zasadniczy zmienia, 
bo uzaleznia sposób postepowania w stosunku do zawierania umów 
uzytkowania zwyklego. Jezeli podejmiemy ta uchwale, nie bedzie ona zgodna z 
prawem, nalezy podjac uchwale o podjeciu takiej decyzji bez zachowania trybu 
przetargowego. Poniewaz zmienia sie podstawa prawna bedzie to omijanie 
prawa.  
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Pan I. Kwiecinski – nad tym zastanawiali sie prawnicy, uchwala jest podpisana 
przez prawnika, wedlug naszej wiedzy jest ona zgodna z prawem. 
Pani Mecenas – art. 37 ust. 4 zezwala radzie gminy na odstapienie od 
obowiazku przetargu. Jezeli rada gminy podejmie uchwale, ze wyraza zgode na 
zawarcie z firma Plastmo umowy dzierzawy, to tym samym zezwoli na 
odstapienie od trybu przetargowego. 
Pan D. Ksiazek – czy nie powinna byc najpierw uchwala o wyrazeniu zgody na 
odstapienie od trybu przetargowego a potem o wydzierzawieniu. 
Pani Mecenas – mozna to wszystko zawrzec w jednej uchwale, te zapisy 
zawiera ta uchwala. Metody legislacyjne moga byc przerózne. Jezeli wyrazamy 
zgode na wydzierzawienie konkretnej firmie to oznacza, ze bezprzetargowo. Na 
przetarg wyrazamy zgode w stosunku do podmiotów nieoznaczonych.  
Pan J. Hipsz – mówilem, aby ta dzierzawe przedluzyc na okres 3 lat, tak jak 
wójt ma prawo, do czasu rozstrzygniecia sprawy w sadzie. To podtrzymuje 
nadal. 
Pan I. Kwiecinski – firma Plastmo nie wyrazila zgody na podpisanie umowy na 
3 lata. Sa dwa warianty, nie wyrazamy zgody, idziemy w spór sadowy, 
bezumowne korzystanie. Wystepujemy z powództwem o opuszczenie terenu, 
firma Plastmo wystepuje z pozwem o zwrot nakladów. Drugi wariant 
wieloletnia dzierzawa, w której anuluja sie wszelkie naklady, gmina staje sie 
wlascicielem naniesien. Do panstwa nalezy decyzja, my jestesmy przygotowani 
na oba warianty. 
Pan D. Ksiazek – jeszcze jest trzeci wariant dalsze rozmowy z Plastmo.  
Pan M. Chmielewski – art. 35 mówi, ze wlasciwy organ sporzadza spis 
nieruchomosci przeznaczonych do uzytkowania. 
Pan I. Kwiecinski – jesli chodzi o wykaz, nie bylo takiej potrzeby, bo nie ma 
jasnego stanowiska rady w tym wzgledzie, jezeli bedzie wówczas wykaz bedzie 
wywieszony, tak jak w kazdej takiej sytuacji i bedzie wywieszony. 
Pani T. Her – ja popieram zdanie Pana Hipsza, o zawarcie umowy na 3 lata. 
Wyliczenia Plastmo wcale nie sa takie oczywiste, bo kwota 1.1mln jest zbyt 
wysoka. Wczoraj byla sprawa w sadzie z SKR Janki, jaki jest wyrok. 
Bezpieczniej jest 3 lata. 
Pan I. Kwiecinski – z kim Pani chce zawrzec ta umowe, bo Plastmo nie chce.  
Pani T. Her – od zawierania umów jest wójt, rada jest cialem doradczym. 
Pani I. Kwiecinski – prosze w takim razie cialo doradcze o wskazanie z kim ma 
wójt ma zawrzec ta umowe, bo Plastmo nie chce. Natomiast za dwa miesiace ma 
byc kolejna sprawa. 
Pan M. Chmielewski – skoro nie wiadomo z kim zawrzec umowe, to moze 
wywiesic wykaz nieruchomosci, poinformowac ludzi i debatowac nad tym. Jesli 
chodzi o wartosc jaka Plastmo podala, nie mamy wartosci okreslonej przez 
gmine. 
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Pan I. Kwiecinski – Panie radny, oglosi Pan procedure przetargowa, wygra 
firma X i co Pan zrobi w tym momencie. Takie poglady idealistyczne nie w tym 
momencie. 
Pan D. Kuc – sytuacja z firma Plastmo jest przejrzysta, mozna negocjowac w 
nieskonczonosc, firma zatrudnia kilkudziesieciu mieszkanców z gminy, nie 
dziwie sie, ze firma nie chce podpisac umowy na 3 lata, bo jesli planuje rozwój, 
to musi miec zabezpieczenie. Jedno co wzbudza moja watpliwosc to wycena 
wkladu firmy, nie wiem, czy nie powinnismy dokonac swojej wyceny, bez 
wzgledu na to, czy przedluzymy ta umowe, czy nie.  
Pan Wójt – 3 letni termin dawania prawa wójtowi jest w Polsce traktowany jako 
element korupcjogenny, bo w momencie, gdy wójt podejmuje decyzje, czy 
przedluzy na 3 lata, czy nie daje mu to bardzo szerokie pole do popisu, w jaki 
sposób mozna zlapac za gardlo firme, nie stawiajac tego na rade, czyli nie dajac 
mozliwosci wypowiedziec sie radzie. Ja bede optowal za tym, zebyscie panstwo 
jasno wyrazili swoje stanowisko. 
Pan I. Kwiecinski – przypomnijmy chronologie, dzieki sledztwu toczonemu 
przez radna Her, wyszly nieprawidlowosci jakie byly za tamtej kadencji z ta 
firma, jak byly podpisywane umowy, jakie bylo stanowisko zawarte na 
zarzadzie, a ona juz byla podpisana miesiac wczesniej. My próbujemy kolejny 
pasztet zjesc, w zwiazku z powyzszym dajemy te warianty, komplikujemy to 
dalej czy staramy sie sprawe zalatwic. Decyzja nalezy do panstwa, czy robimy 
dalszy balagan, czy prostujemy.  
Pan J. Hipsz – Pan Jakowiecki mówil, ze te budynki Plastmo to sa dawne 
budynki SKR a inne to sa baraki. Ta wycena gminy jest potrzebna, stara sie w 
blad wprowadzic rade. 
Pan I. Kwiecinski – mam pozwolenia na budowe, mam dokumenty odbioru. 
Dokumenty mówia same za siebie, a nie to co mówi Pan Jakowiecki.  
Pan A. Zareba – wysokosc nakladów nie ma znaczenia, bo nawet jezeli bylaby 
ona nizsza niz podala firma Plastmo, to i tak bedziemy w sytuacji sporu, który 
moze trwac latami. W tym czasie nie bedzie gmina czerpala zadnych korzysci. 
Kwota dzierzawy jest satysfakcjonujaca gmine, obawiam sie, ze równie 
korzystnej oferty trudno bedzie znalezc, to jest moje zdanie. Jest jeden problem, 
czy wchodzimy w spór z firma Plastmo, czy rozliczamy sie w ciagu 15 lat 
uzyskujac dosc pokazna kwote za dzierzawe. 
Pani T. Her – w swietle tego co Pan Kwiecinski powiedzial, prosze o odczytanie 
przez Pana Przewodniczacego pisma, które wplynelo od poprzedniego wójta 
p.Rajkowskiego. 
Pan D. Ksiazek – ja moge odczytac to pismo, ale nie wiem, czy bedzie wnosilo 
cos do sprawy. 
Pan I. Kwiecinski – nalezaloby w takim razie wprowadzic punkt, bo Pani radna 
prowadzi to sledztwo, byc moze, aby przeprowadzila to komisja rewizyjna. Sa 
to dwie rózne sprawy, czy zostalo zlamane prawo, przy podpisaniu tego aneksu, 
czy zostal naruszony interes gminy, gdzie popelniono przestepstwo, badz tez, ze 
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wszystko bylo w porzadku. Ale to nie dotyczy tej danej sprawy, poniewaz 
musimy wyjsc z tego problemu albo poprzez powództwo i odsuniecie Plastmo z 
tego terenu albo przez podpisanie wieloletniej umowy. A teraz wchodzenie w 
szczególy co napisal Pan Rajkowski co nie, wiemy jedno co podpisal. A co teraz 
pisze, moze kogos to interesuje ale to nie dotyczy tej konkretnej sprawy. 
Pan Wójt – ja osobiscie rozumiem stanowisko Pani Radnej Her, bo jako 
Przewodniczaca Rady poprzedniej kadencji ma prawo czuc sie rozzalona i 
zadnymi swoimi propozycjami nie zatuszuje swojej frustracji , ze niestety dzialy 
sie rzeczy, o których ona nie miala pojecia. I Pani sobie zdaje sprawe, ze Pani w 
ogóle nie miala kontroli nad tym co tutaj w tym zakresie sie odbylo i na co 
dokumenty w tym urzedzie czarno na bialym wskazuja. Chcialbym zeby nie 
schodzic na boczny tor, tylko podjac decyzje, czy wydajemy to w drodze 
bezprzetargowej w dzierzawe na 15 lat, czy brniemy dalej. A jezeli bedziecie 
chcieli ustalic prawde materialna w zakresie pism i umów, które zostaly zawarte 
w poprzedniej kadencji, nad którymi nadzór powinna sprawowac 
Przewodniczaca Rady, kto sie dopuscil i jakich nieprawidlowosci, to powolajcie 
komisje rewizyjna do zbadania prawidlowosci tych czynnosci. Niech jedna 
sprawa zostanie zalatwiona. Urzad jest przygotowany na kazdy wariant. 
Pan D. Ksiazek – Panie Wójcie, tu poruszyl Pan sprawe Przewodniczacej, to 
samo moze byc za kilka lat wobec mojej osoby. Pan moze zawrzec umowe na 3 
lata i ja nie mam na to zadnego wplywu. Tak jak i Pani Her nie miala wplywu na 
wydzierzawianie przez zarzad na 3 lata. Akurat w tym momencie bronie funkcji 
przewodniczacego, bo ja jestem przewodniczacym, jezeli ktos czyta ustawe, to 
wie, ze do 3 lat prawo ma wójt zawrzec umowe i rada nie ma na to zadnego 
wplywu. Zeby nie brnac w jakies absurdy, chce powiedziec, chyba nikt z nas i 
mysle, ze reprezentuje tu cala rade, jestesmy jednomyslni i uwazamy, ze 
powinnismy wydzierzawic firmie Plastmo ten teren, bo jest to logiczne, musimy 
dbac o dochody, firma jest na tym terenie od wielu lat, nie wyobrazam sobie 
zeby firma Plastmo musiala opuscic ten teren. Natomiast tak jak pare osób tu 
mówilo o wycenie, uwazam, ze ma ono znaczenie, bo jezeli bedzie to mniejsza 
kwota, to okres wydzierzawienia bedzie krótszy, co oznacza, ze po krótszym 
czasie gmina stanie sie wlascicielem tych nieruchomosci.  
Pan T. Szwed – z tego co uslyszalem w podejmowaniu teraz decyzji stanowi 
probem ten aneks, poniewaz on stawia rade w przymusie niejako do podjecia 
uchwaly o wydzierzawieniu na 15 lat dla Plastmo. Jezeli by tego aneksu nie 
bylo, Plastmo nie stawialo wczesniej pretensji przy wydzierzawianiu na 3 lata. 
Wazna jest tez wycena, bo wtedy mozna na krótszy okres zawrzec umowe. 
Pan D. Kuc – dla mnie sprawa jest przejrzysta, im szybciej podejmiemy 
uchwale, tym szybciej bedzie sprawa przejrzysta, firma bedzie mogla sie 
rozwijac, gmina bedzie otrzymywala 30 tys. z tyt. dzierzawy. Ja nie widze 
problemy abysmy w miedzyczasie dokonali naszej wyceny i w razie czego 
renegocjowali umowe.  
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Pan M. Chmielewski – faktycznie korzysci z tyt. dzierzawy sa nam potrzebne, 
mów wniosek formalny brzmi, aby wpisac okres dzierzawy na lat 6, poniewaz 
lacznie z czasem jakim firma Plastmo dzierzawila ten grunt dochodzi okres 9 
lat. Przy zalozeniu okresu 10 lat dzierzawienia tego terenu firma Plastmo moze 
wystepowac o bezprzetargowe przekazanie wlasnosci tego gruntu.  
Pan Wójt – mozemy glosowac 6 lat, tylko to wymaga ponownych negocjacji z 
firma Plastmo, jezeli nie wyrazi zgody, to wrócimy to tematu za miesiac, czy 
dwa. Czyli jestescie panstwo za wariantem pierwszym. Pan Przewodniczacy 
powiedzial, ze rada nie ma wplywu na 3 letnie dzierzawy, wójt robi co chce. 
Nieprawda Panie Przewodniczacy, poniewaz proponowalem wielokrotnie zeby 
przygotowac specjalne zasady gospodarowania mieniem gminy, które uchwala 
rada. I tam napiszecie, w jaki sposób nalezy takie umowy zawierac. Mówilem 
wielokrotnie na ten temat, nie ma woli trudno. 
Pan D. Ksiazek – Panie Wójcie, jesli chodzi o przygotowanie zasad, to 
rozumiem, ze to Pan je przygotuje, ale do rady na razie nic takiego nie 
wplynelo, wiec nie mozna miec pretensji do rady, ze nie przyjelismy takiej 
uchwaly. 
Pan I. Kwiecinski – uchwala jest, jezeli panstwo publicznie wyrazacie taka wole 
to przygotujemy. Nie ma problemu, jestesmy do tego gotowi. 
Pan D. Ksiazek – Panie Wójcie uporzadkujmy pewne sprawy, to pan decyduje, 
kiedy wplynie projekt uchwaly. Jezeli tego projektu nie ma, to trudno zadac od 
radnych, zeby przygotowali.  
Pan I. Kwiecinski – w odpowiedzi p. Szwedowi, mówil, Pan, ze firma nie 
roscila pretensji do umów 3 letnich, nieprawda, poniewaz firma odeslala projekt 
umowy 3 letniej, ze nie akceptuje takiego projektu, dopiero pózniej podpisala 
umowe razem z aneksem, ze gmina po rozwiazaniu umowy zwróci za naklady.  
Pan D. Ksiazek – przystapil do przeglosowania wniosku formalnego p. 
Chmielewskiego o wpisanie okresu dzierzawy na lat 6.  
Wniosek poddany pod glosowanie nie zostal przyjety glosami – 3 za, 6 przeciw, 
3 wstrzymujace sie. 
Panie Wójcie czy Pan proponuje liczbe lat. Byla propozycja na lat 15. 
Pan Wójt – odpowiedzial, ze tak proponuje wpisanie 15 lat. 
Pan D. Ksiazek – odczytal uchwale z wpisanym okresem dzierzawy – 15 lat. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 7 za, 3 przeciw, 2 
wstrzymujace sie. 
Ad. 8) 
Uchwala w sprawie zalozen do planu zaopatrzenia w cieplo, energie 
elektryczna i paliwa gazowe Gminy Raszyn. (zalacznik do uchwaly - 
projekt zalozen do wgladu w biurze Rady). 
 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym  do 
uchwaly. 
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Pan J. Hipsz – chcialbym sie spytac, o zalacznik do uchwaly, którego nie 
otrzymalismy, wiec niewiele wiem na ten temat. Nie móglbym glosowac nad 
tym, bo nie bardzo wiem nad czym bede glosowal.  
Pan D. Ksiazek – zalacznik, ze wzgledu na swoja objetosc, byl dostepny w 
biurze rady ponad tydzien, kazdy mógl sie z nim zapoznac. 
Pan M. Chmielewski – ja przyznaje sie, ze sie z tym zalacznikiem nie 
zapoznalem, ale mam pytanie, jaki udzial w tym projekcie jest o nosnikach 
energii odnawialnych, glównie chodzi o energie geotermalna. 
Pan Projektant – zostaly przeanalizowane w tym projekcie wszystkie 
mozliwosci nosników odnawialnych. Ten udzial energii odnawialnej zostal 
okreslony na nieco wyzszym poziomie niz okresla strategia nosników 
odnawialnych. Na te nosniki mozna uzyskac dotacje z funduszów ochrony 
srodowiska.  
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 10 za, 1 wstrzymujaca sie. 
 
Ad. 9) 
Uchwala w sprawie wyrazenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 
udzialu w zabudowanej nieruchomosci polozonej w Pruszkowie przy ul. 
Laczniczek AK 7 oznaczonej jako dzialka ewidencyjna 266 w obrebie 11 o 
powierzchni 0,0934 ha, przeznaczonej na cele zwiazane z wykonywaniem 
zadan wlasnych samorzadu. 
 
Pan Wójt – stanelismy przed faktem, ze grozila eksmisja Sanepidowi w 
Pruszkowie, porozumienie gmin z powiatu pruszkowskiego upowaznilo organy 
wykonawcze do negocjacji w sprawie wykupienia od Agencji Mienia 
wojskowego jednej z ich nieruchomosci, która oddana bylaby na cele które 
musimy realizowac, tj. oddajemy ja w uzytkowanie Sanepidowi. Jedna z wersji 
mówila, ze z Raszyna musielibysmy jezdzic, do Nowego Dworu 
Mazowieckiego. Stajemy sie wlascicielem wraz z innymi gminami powiatu 
pruszkowskiego. 
Pan T. Szwed – czy sanepid podlega pod powiat.  
Pan Wójt – jest to administracja rzadowej zespolonej, która dziala wyzej, ale my 
z niej korzystamy. My mozemy oddac w uzytkowanie ten budynek. To bylo 
konsultowane przez prawników w starostwie.  
Pan A. Zareba – ta uchwala powoduje, ze my stajemy sie wspólwlascicielem tej 
nieruchomosci.  
Pan Wójt – dokladnie tak, kupujemy to zreszta za polowe tego na ile jest 
oszacowana, dlatego naprawde warto. 
Pan D. Ksiazek – zaproponowal glosowanie. Uchwala poddana pod glosowanie 
zostala przyjeta – 11 za, jednoglosnie. 
 
 



 18 

Ad. 10) 
Prezentacja placówek oswiatowych z terenu Gminy Raszyn przez 
Dyrektorów. 
 
Pan D. Ksiazek – powital wszystkich dyrektorów jednostek oswiatowych z 
terenu gminy oraz Pania Kierownik referatu oswiaty urzedu gminy. Czekalismy 
2 lata na takie spotkanie, jest okazja aby radni mogli posluchac panstwa, bo 
tylko wspólne dzialanie jest dobra droga do budowania czegos dobrego, 
wspólnego. Wiadomo, ze oswiata, jest ta czescia gminy, która jest najwazniejsza 
w zyciu kazdej jednostki samorzadowej.  
Nastepnie glos zabrali dyrektorzy placówek oswiatowych gminy Raszyn i 
zaprezentowali swoje jednostki.  
Po wystapieniach Przewodniczacy Rady podziekowal wszystkim dyrektorom za 
przygotowanie sie i poswiecenie radnym tyle czasu. Stwierdzil, ze zdaje sobie 
sprawe, ze nie poruszone zostaly wszystkie tematy, chodzilo o to, abyscie 
panstwo zaistnieli, zebyscie przedstawili swoje placówki. Mam nadzieje na 
dalsze spotkania na sesjach, ponawiam swój apel,  aby przystapic do 
opracowania polityki oswiatowej w gminie Raszyn. 
 
Ad. 11) 
Sprawozdanie Wójta z dzialalnosci od XXXIII Sesji. 
 
Pan Wójt – czas od ostatniej sesji byl bardzo pracowity dla zespolu inwestycji i 
zamówien publicznych. Przed chwila podpisalem rozstrzygniecie przetargu na 
wodociag w ul. Willowej i ul. Falenckiej. Otrzymalismy pismo od firmy, która 
realizuje trase szybkiego ruchu Salomea Wolica, ze przebieg tej trasy nie 
koliduje z inwestycjami wodociagowo-kanalizacyjnymi w Al. Krakowskiej i 
ul.Mszczonowskiej od Janek do Raszyna. Odbylo sie spotkanie mieszkanców 
wsi, przez które przebiega trasa. RIO wydalo pozytywna opinie dot. wykonania 
budzetu za I pólrocze, RIO ustosunkowalo sie majac swiadomosc tego, w 
zakresie inwestycji wykonanie musialo byc mniejsze, poniewaz na mocy ustawy 
bylismy zobowiazani do uniewaznienia przetargu na inwestycje, które mialy byc 
prowadzone ze srodków unijnych. My tylko wykonalismy to, co nam 
ustawodawca nakladal, stad tak male wykonanie w tym dziale. Pani Wanda 
Poplawska ze wzgledu na stan zdrowia nie bedzie pelnila funkcji Naczelnika 
Wydzialu, bedzie na tym stanowisku zatrudniona osoba, majaca doswiadczenie 
w tym wzgledzie. Caly czas sa starania o pozyskiwanie srodków z zewnatrz na 
inwestycje. 
Pan D. Ksiazek – na poprzedniej sesji Pan Kwiecinski stwierdzil, ze na nastepna 
sesje przedstawi radzie uszczególowiona informacje na temat dotacji, która ma 
byc na inwestycje. Ponadto Pan Kwiecinski powiedzial, ze zostalo zlecone 
wydzialowi strategii opracowanie szczeglówego planu finansowania 
przedsiewziec inwestycyjnych. Takich informacji nie mamy. 
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Pan Wójt – sprawe prowadzil Pan Owczarek, który sie rozchorowal, 
przepracowal, najprosciej mozna powiedziec. Studia wykonalnosci i rozwoju 
zostaly zlozone, zaakceptowane. Za kazdym razem gdy rada podejmuje uchwale 
odnosnie pozyczki musi ona byc zaopiniowana przez RIO. Gmina jest 
zapozyczona w wys. ok. kilkunastu procent, wiec nie ma zadnego zagrozenia dla 
budzetu z tego tytulu. 
Pan D. Ksiazek – ale Pan Kwiecinski powiedzial, ze taki plan przygotuje. 
Pan Wójt – dobrze, przypomne mojemu zastepcy o tym. 
Pani G. Zaboklicka – chcialam podziekowac wójtowi w zaangazowanie sie w 
sprawy inwestycji na Al.Krakowskiej.  
Pani T. Her – ja bardzo sie ciesze, ze gmina nie jest zadluzona, tak jak to bylo 
mówione, tylko ze to jest normalna sprawa. Jak sprawa zadluzenia Falent. 
Pan Wójt – sprawa jest w sadzie, ze sporu sie nie wycofujemy, a od dlugu rosna 
odsetki.  
Pan M. Chmielewski – czy to prawda, ze Wójt nasz sie doksztalca i ile to 
kosztuje. Czy dowiemy sie czegos blizszego na temat ocen, które wójt uzyskal z 
egzaminów. 
Pan Wójt – na wydziale prawa, studia podyplomowe,  obronilem z wynikiem 
bardzo dobrym, w tej chwili na wydziale zarzadzania dla pracowniów wyzszego 
szczebla. Sam pokrywam koszty egzaminu. Ksztalcenie zgodnie z obowiazkami 
pracodawcy, lozy gmina, na to sa przeznaczone specjalne kwoty. 
Pan D. Ksiazek – ja nic nie podpisywalem. 
Pan Wójt – jest podpisane skierowanie, Pan Przewodniczacy byl wtedy na 
urlopie. Pismo jest w radzie.  
 
Ad. 12)Interpelacje i zapytania radnych. 
Ad. 13) Sprawy rózne. 
 
Pan A. Kazubek – w przyszlym tygodniu bedzie decyzja lokalizacyjna dla trasy 
szybkiego ruchu. Czy zamówione zostana nowe przystanki na Al.Krakowska i 
Mszczonowska, abysmy byli widoczni jako gmina.  
Pan Wójt – beda wymieniane przystanki.  
Pan Gajewski – kiedy bedzie prowadzony wodociag na ul. Rozbrat. 
Dowiedzialem sie od radnego, Pana Gromka, ze jest tam malo glosów 
wyborczych. Zgadza sie, ale wodociag jest potrzebny. Ponadto co bedzie z 
nawierzchnia na ul. Rozbrat. Zlozylismy pismo z podpisami mieszkanców dot. 
nowego planu. Dowiedzialem sie, ze ma byc decyzja Wojewody o zamkniecie 
planu. Kiedy ma to byc poinformowane. 
Pan Wójt – Pan jest w blad wprowadzony, nie ma takiego pojecia jak 
zamkniecie planu, tak samo, zweryfikuje informacje, o malej liczbie wyborców. 
Pani K. Bonder – moze dobrze byloby postawic kilka pojemników na smieci, bo 
ludzie wrzucaja smieci do rowów. 
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Pan Wójt – trzeba bedzie pomyslec o postawieniu pojemników, w Ferentino 
dobrze ta sprawa zostala rozwiazana wlasnie poprzez pojemniki do róznego 
rodzaju odpadów. 
Pan K. Maluj – budowa chodnika ul. 6 Sierpnia - mial byc wybudowany, a teraz 
jest samo projektowanie w budzecie. Przy budowie hal zostala zniszczona 
nawierzchni na ul. 6 Sierpnia. Czy ten inwestor to naprawi.  
Pan Wójt – inwestor zobowiazal sie do naprawy nawierzchni po zakonczeniu 
budowy. Jezeli Panu chodzi o szczególy zapraszam do mnie, pójdziemy do Pana 
Kuli i dowiemy sie.  
W odpowiedzi p. Gajewskiemu, bedzie robiona woda w nastepnej kolejnosci po 
ul.Willowej i Falenckiej, nawierzchnia bedzie robiona po wykonaniu 
wodociagu. 
Pani T. Her – Panie Wójcie na ostatniej sesji powiedzial Pan, ze ul.Warszawska 
nalezy z oswietleniem do powiatu. Otóz, nie tak do konca. Mnie chodzi o uliczki 
boczne, o tym mówilismy na poczatku tego roku. 
Pan Wójt – zostal rozstrzygniety duzy przetarg na kwestie dodatkowego 
oswietlenia, projektowania i wykonawstwa, którego jedna z czastek byla 
budowa oswietlenia na ul. Miklaszewskiego. W sprawie szczególów prosze 
udac sie do Pana Grzechocinskiego z inwestycji.  
Pan D. Ksiazek – zamknal obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Raszyn.  
  


